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Vi säger JA!
- Till mindre skolor, trygga skolvägar, en levande landsbygd samt bevarande av
rekreationsområden!

När planen för Sanduddens skola togs upp på nytt efter överklagan ville vi i Miljöpartiet bland annat att den
borde omformas så att en mindre skola byggs med en förbättrad trafiklösning. Vi ville även bevara mer av
ängen. För att detta ska kunna vara möjligt krävs det en skola med färre antal elever. Vi ställde oss inte
bakom detaljplanen, då den inte innebar att skolan ska rymma ett färre antal elever - och därmed leda till en
bättre trafiksituation i området. Vi uppfattar att vi har stöd av de boende i Sandudden för detta. Vi
reserverade oss därför mot beslutet om detaljplanen eftersom vårt yrkande om att säkerställa en mindre
storlek på skolan aldrig gick igenom. Vi ser även en fara över att storleken på denna skola kan komma att
påverka våra landsbygdsskolor negativt i framtiden, vilka är väldigt viktiga för en levande landsbygd.

Vi vet att mindre skolor stärker elevhälsan. Detta genom att det inte blir lika oroliga och stökiga
miljöer. Enligt forskning så är igenkänning viktigt och detta är väldigt svårt att få till i större skolor. Det
påverkar både elevers och lärares mående. Mindre och färre klasser stärker även den existentiella hälsan
och det är enklare för eleverna att hitta sitt sammanhang. Av den anledningen ser vi helst mindre skolor där
det är möjligt.Frågan om den nya skolans storlek var för många av våra väljare den viktigaste frågan i förra
valet. De boende i Sandudden känner sig redan trångbodda och vill behålla sin äng, den enda gräsytan för
rekreation i området. De vill inte låta den, bland annat, bli till en del av de parkeringsplatser som skolans
120 anställda kommer att använda.

Vi ställer oss bakom bygglovet eftersom det följer detaljplanen, men vi har fortfarande samma
synpunkter om trafiklösningen och storleken, något som det uppenbart inte har tagits hänsyn till.

Det är även fler aspekter som vi är kritiska till, där vi i Miljöpartiet skulle vilja se följande förbättringar,
där många av förslagen går hand i hand;

JA till säkra skolvägar
- Vi förväntar oss att skolans upptagningsområde förses med säkra gång- och cykelvägar.
- Färre konfliktytor mellan elever och fordon, och inte 11(!) övergångsställen som planen visar..
- För att minska föroreningar och onödig trafik vid skolan vill vi att ett initiativ påbörjas för att få fler att

gå eller cykla till skolan. Det bör riktas kampanjer till skolans personal och elevernas föräldrar att
välja andra transportsätt än bilen.

- Kollektivtrafik, gång och cykeltrafik ska i denna lösning prioriteras helt enligt Ekerö Kommuns egna
framkomlighetsplan som säger att vi ska ha: “En större marknadsandel för gående, cyklister och
kollektivtrafikresenärer” samt “Andelen barn och ungdomar som tar sig till skolan och fritidsaktiviteter
utan att de behöver bilskjuts ökar”.

JA till att stärka folkhälsan
- För att underlätta för cykling till skolan vill vi att cykelparkeringar förses med tak för skydd mot väder

och vind, samt att det ska finnas en säker plats för laddning av elcykelbatterier i anslutning eller i
lokalerna. Även cykelpumpar bör finnas allmänt tillgängliga.

JA till giftfria miljöer
- Miljöskadliga ämnen såsom bly, zink och koppar ska inte användas i anslutning till skolan.
- Inga underlag i plast, såsom gummi eller konstgräs som inte är gjort av godkänt material, enligt

EU-direktiv, för att minska mikroplaster.
- Träd och växtlighet är även viktigt för att fånga upp luftföroreningar från bilvägen. Vi ser att rikligt

med träd och buskar förbättrar miljön för barn och boende som vistas i området.



- Parkering för personal och besökare bör förberedas för avgift för att inte subventioneras av
skattebetalarna enligt Ekerö kommuns egna trafikstrategi: “Kostnader kopplade till parkering ska inte
subventioneras av skattebetalarna utan ska i första hand betalas av användarna”.

JA till minskade utsläpp
- Vi förväntar oss att alla byggnationer i kommunen använder klimat- och miljövänliga materialval,

vilket är tveksamt i detta fall bland annat då fasaderna kommer att vara av fibercement.
- Vi vill att vi bygger stomme och fasad i trä för att på så sätt vara en kolsänka och bidra till att binda

koldioxid.
- Återvunna material bör användas för minskad avfallsmängd.
- I övrigt bör återvinningsbara material och miljövänliga byggnadsmaterial kontrollerade mot

byggvarubedömningen användas.
- Redovisning/beräkning av utsläpp för uppförandet och livscykelanalysen av byggnationen bör

presenteras så utsläpp kan beräknas för alla byggnationer under året.
- Godstrafik till och från skolan bör samordnas för att hamna på tidpunkter då det är mindre elever

som rör sig i området och till tider som och inte bidrar till köer och en försämrad trafiksituation.

JA till grön energi
- Vi förväntar oss att skolan byggs mycket energieffektivt samt kompletterats med solceller på alla tak,

samt vid parkeringsytorna.
- Personalparkering samt besöksparkering ska ha laddstolpar med destinationsladdning så att det är

möjligt för personal och besökare att ladda sina elbilar mot parkeringsavgift, detta enligt lagkrav.

JA till tillgänglighet för alla
- (Väntar på tillgänglighetsutlåtande som tyvärr inte fanns med i handlingarna)
- Backen ner till Sandudden borde förses med naturlig grönska för att göra det svalare och därmed

tillgängligt för alla (även de med nedsatt rörelseförmåga) att kunna använda anslutande gång- och
cykelvägar, och på så sätt även avlasta busstrafiken.

JA till en berikande skolgård
- Enligt SCBs undersökning 2020 så var den genomsnittliga friytan för Sverige 45,9 kvm.Vi anser att vi

som är en kommun med mycket natur kan ge barnen mycket mer yta att leka på, än de ynka 24 kvm
per elev som är beräknade i dagsläget.

- Det är viktigt med skugga för att ta hänsyn till ett allt varmare klimat. Det är känt att detta är ett varmt
hål med en annan klimatzon och lägg då till ett varmare klimat, men även i dagsläget måste detta tas
hänsyn till. Mer växtlighet (som har svårt att etablera sig i sandudden) och plats för vattenlek via
dagvatten mm.

JA till bra dagvattenhantering
- Vi bör även undvika alltför många hårdgjorda ytor såsom asfalt och stenplattor, och skapa

växtbäddar som tar hand om dagvatten.

JA till biologisk mångfald!
- Förlusten av arter hotar vår livsmedelsförsörjning och vi måste därför värna om biologisk mångfald,

bland annat genom att använda blommor och växtlighet som gynnar pollinatörer.
- Elevhälsan kan även stärkas av odlingsprojekt då känslan av sammanhang stärks genom att jobba

praktiskt i utemiljö.

Vi i Miljöpartiet står alltså fast vid vår politik, att verka för en hållbar framtid och där varje beslut måste syfta
till att främja en hälsosam livsmiljö för alla. Det är vuxnas ansvar att låta kommande generationer få växa upp
i harmoni med naturen och med tillgång till kvalitativa utbildningsmöjligheter. För våra barns skull.

Lisa Lindberg, Miljöpartiet de gröna Ekerö


